
 
 

 

Vedrørende Referat Skolebestyrelsesmøde 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Særlig velkomst til skolen nye faglige leder, Jesper Duus.  
Signe fra elevrådet deltager som stedfortræder for Mariam. 
 
1. Tema-arbejde 
 
På mødet i oktober blev det besluttet at arbejde videre med to idéer:  
- Hvordan bruger vi Aula – hvad kan gøres bedre? 
- Styrke elevrådet – fokus på elevdemokrati 
 
Vi starter med fælles drøftelse omkring formål og dernæst brainstorm ift. pointer inden for 
de to områder, herunder hvad der konkret skal komme ud af arbejdet (produkt?), hvem 
der skal involveres og hvor lang tid vil det tage. 
 
Punktet afsluttes med opdeling i to grupper, som arbejder videre derfra ved næste tema-
møde. Grupperne har mulighed for inden næste temamøde eventuelt at mødes eller 
skrive sammen om punktet.  
 
Referat 
 
Brainstorm: 
Aula 

● Fokus på den gode kommunikation på Aula. Hvordan bliver vi bedre til i fællesskab 
at tage den mundtlige dialog når det er svært, og den skriftlige når det er nemt. 

● Fokus på hvad der bliver delt på aula, forældre oplever at “drukne” i informationer 
på aula. 

○ huske forskelle i forventninger hos forældre. 
● Hvordan bruger eleverne aula. 

○ Stor forskel på hvor meget det bliver anvendt på årgangene. 
● Generel tilslutning til det faste ugebrev. 
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● Hvordan kategoriserer vi vores kommunikation. Hvad skrives i beskeder, hvad 
skrives i opslag - overblik. 

● Hvordan introduceres Aula bedst til forældre på skolen. 
● Kan vi undersøge, hvordan vi tilpasser Aula bedre til vores målgruppe. 

 
Elevråd: 

● Elevråd skal have mulighed for at kontakte skolebestyrelsen direkte.  
● Stor fokus på ledelsesinvolvering i elevrådsarbejdet. 

○ Større råderum, ansvar til elevråd. 
○ mere synlighed. 

● Referater af møder tilgængelige. 
● Konkrete tiltag, facilitere nogle øvebaner. 
● Fælles regler for deltagelse i elevråd, hvordan afholdes valgproces mm. 
● Ris/Ros kasse. 
● Kommunikation til og fra klasserne. Ens form i alle klasser. 
● Kommunikationskanaler - podcast - TikTok -  
● Tildeling og økonomi, konkret handlerum og mulighed for indsatser. 
● Ansvar for kommunikation til og fra skolen/ledelse til klasser. 
● Walk and Talk. 

 
Gruppeinddeling: 
Facilitator 
Julie D 
Elevråd 
Jesper/Stine, Mariam/Signe, Elias, Lars, Gitte, Jamal 
 
Aula: 
Bettina, Clara, Rune/Pi, Louise, Julie E, Jacob. 
 
2. Indskrivning til SFO og 0. årgang 
 
Orientering om indskrivning til SFO og 0. Årgang til det kommende skoleår. 
 
Referat 
 
Prognosen er pt. på 62 børn uden søskende. Cowi har vurderet til 71. Det er positivt, at vi 
helt sikkert kan oprette 3 klasser. Skolen er bygget til at blive fuldt tresporet. 
Opmærksomhed på at vi er voksne nok til vores elever. Hvordan normerer vi i forhold til 
voksne i SFO’en? 
 
3. Digitale læringsredskaber i SFO’en 
 
Der er blevet stillet spørgsmål fra forældresiden til, hvordan de digitale læringsredskaber 
anvendes i SFO’en. 
 
Referat 
 
Hvordan forholder vi os som skole til skærmpolitik? 
Kan vi drøfte vores pædagogiske tilgang til brugen af skærme/tid i Galaksen? 
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Kort gennemgang af Galaksen (computerlokalet) og muligheder: 
Man har en dag om ugen, ikke længere en fællesdag. Reglen er at man har en halv time, 
så skal man ud og lave en anden aktivitet. Det er for det meste ikke muligt at få længere 
tid. Enkelte gange kan det besluttes ud fra en pædagogisk vurdering at tiden kan 
forlænges. Der er forskel på hvad man kan spille i Galaksen ift. hvilken årgang man er 
tilknyttet. Stor fokus på digital dannelse i arbejdet i Galaksen, formålet er samarbejde og 
fællesskab. Vi ser, at nogle børn nyder godt af at kunne bruge den digitale verden som 
adgangsbillet til fysisk samvær.  
 
Opmærksomhedspunkter: 
Vi skal have fokus på den sunde digitale skærmpolitik. 
Vigtigt at vi bakker op om regler og princippet omkring anvendelsen af Galaksen. Dette 
skal personalet også huske. 
 
Der er forskel på børn og aftaler, der kan se meget forskellige ud. Kan vi bringe 
bekymringen/opmærksomheden videre til SFO-rådet? 
 
Der er mange unge der bruger meget tid foran skærmen, vigtigt at have fokus på den 
digitale dannelse tidligt.  
 
Tydelige rammer i Galaksen kan overføres til arbejdet med skærm hjemme. Gode aftaler 
sammen giver gode oplevelser med den digitale oplevelse og rammer. Fokus på forskelle 
mellem den oplevede verden mellem børn og voksne. 
Vigtigt at vores indhold/aktiviteter i SFO’en er fagligt funderet. 
 
Beslutning 
Digitaliseringsstrategien tages med videre til SFO-rådet, med primær fokus på SFO. 
Herefter kan det genbesøges i skolebestyrelsen. 
 
4. Budget for 2023 
 
Bilag:  
Orientering budget 23  
Driftsbudget HOL 2023 
 
Skoleledelsen fremlægger budget for 2023, som skal godkendes. 
 
Referat 
 
Skolebestyrelsen skal godkende skolens budget, hvor der i SB er særligt fokus på godkendelse 
af  driftsbudgettet, da det er nemmest at omprioritere i og dermed det område, hvor man både som 
skoleleder og skolebestyrelses kan sætte sit præg.  
 
Tildelingen til budgettet sker ud fra en fordelingsnøgle. 
 
Skolen er blevet tildelt et ekstra beløb med udgangen af året, da skolens ansøgning om ekstra 
midler til undervisningsmiljø inde og ude, er blevet godkendt. Rammebeløb 2,63 mio. 
Desuden er der bevilget ekstra beløb til forbedring af lokaler i HDS samt Madkundskab. Samlet 
1,6 mio. 
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Der er en forventning om balance i budgettet. 
 
Spørgsmål om hvorvidt vi kan søge fonde frit. 
Bestyrelsen har tidligere udarbejdet ansøgninger til fond, men har mødt udfordringer ift. 
anlægsloftet. 
Personalet har også med held søgt fonde om tilskud til undervisningsmaterialer og lign. 
 
Forespørgsel om der er mulighed for at indføre skolemad. Så vi bliver madskole.  
Hvis bestyrelsen ønsker at arbejde med det, kan det være et indsatsområde fremadrettet, 
hvor vi undersøger muligheder. 
 
Stort ønske om internat i kommende skoleår. 
Det undersøges, om der kan allokeres et beløb til elevrådet. 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen godkender budgettet. 
Ønsket om at arbejde med skolemad tages med til idédokumentet. 
 
5. Meddelelsesbog og princippet for skole/hjem samarbejde 
 
Kort orientering om arbejdsgruppens arbejde med udvikling af meddelelsesbog samt 
opdatering af princippet for skole/hjem samarbejde.  
Forslag om at kommentarer og ændringsforslag fra den øvrige skolebestyrelse bliver 
fremsat pr. mail i en “høringsperiode”. Inden da vil skolebestyrelsen blive introduceret til 
meddelelsesbogen - det vil ske på mødet i januar. 
Når det opdaterede princip behandles (formentlig i februar), er det med henblik på endelig 
godkendelse på mødet. 
 
Referat 
 
Meebook anvendes som sikker platform. Arbejdsgruppen introducerer på næste møde en 
kort gennemgang. Arbejdsgangen vil være: 

1. Kort intro på næste møde 
2. Hørings- og kommentartid online i dokument 
3. Vedtagelse på kommende møde. 

 
Meddelelser 
 
Formand 
 
Rundvisning for naboer – SKOK-møde/skoledistrikter 
 
Referat 
 
God rundvisning med naboer, kom bredt omkring i drøftelser om skolens fremtid og mulig 
renovering af udeområderne. 
 
SKOK-møde.  
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Blev talt om principper for justering af skoledistrikter. I bestyrelsen har der været mulighed 
for at komme med forslag. Besluttet at der fremadrettet indføres høringsperioder for 
interessenter i forbindelse med ændring af skoledistrikter. Skolebestyrelsen skal lave 
høringssvar i forhold til de gode råd om udarbejdelse af retningslinjer for vedtagelse af 
skoledistrikter. 
 
Forslag: 
Formanden sender dokumenter ud, står for at samle input blandt bestyrelsens medlemmer 
og sende høringssvar. 
 
Skoleleder 
 
Elevrådet 
 
Udvalgt og bestilt ure til ophængning i fællesarealer 
Ønske om at det ene bordtennisbord bliver repareret. 
Kigget på værdigrundlag og udvalgt indsatsområder for eleverne. 
 
Eventuelt 
 
Møde med kontaktforældre 
 
Referat 
 
Der er møde for alle kontaktforældre d. 12.1.23 
Der udsendes dagsorden start januar, bestyrelsen opfordres til at komme med forslag. 
Allerede indkomne forslag sendes ud til bestyrelsen. 
Fokus på hvad opgaven indebærer som kontaktforælder. Der kan tages udgangspunkt i 
eksisterende beskrivelse. 
 
Referat 
 
Ved fysisk fremmøde godkendes referatet undervejs punkt for punkt. 
 
Punkter til næste møde skal fremsendes senest onsdag den 4. januar 2023. 
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